

申請政府部門研究計畫之主持人

自我檢核表

	自我檢核項目	檢核
1.	計畫書的內容已經盡可能以 一手文獻 為主,並充分理解資料來源,也已準確傳達原作者的想法與研究成果。	□是 □否
2.	如果計畫書的內容有 引用到他人的研究著作或成果 ,或有引用到自己已經發表的研究著作或成果,在計畫書中已經採用正確合宜的格式進行書目引用,並詳列於「參考文獻」的欄位中。	□是□否
3.	如果計畫書的內容是學生學位論文的延伸研究,在計畫書中已經清楚註明計畫書與學位論文間的關係,並具體敘明在研究上欲精進的部分。	□是□否
4.	如果計畫書的內容是過去獲補助之政府部門研究計畫的延續性研究,在計畫書中已經清楚註明先前計畫的結果,並具體敘明本次計畫的新意與原創之處。	□是 □否
5.	如果計畫書的內容有 包含初步已完成的研究結果,或包含已發表的研究著作 , 在計畫書中已經清楚註明已完成和已發表的部分,且提供發表的相關資訊(包 括發表形式與發表時間等)。	□是□否
6.	如果有用類似的研究主題 申請過其他政府部門研究計畫的經費 ,在計畫書中已 揭露相關申請資訊,並已具體敘明兩項計畫之間的區別。	□是□否
7.	如果本次的計畫書 先前曾申請過政府部門研究計畫補助,但未獲通過 ,本次計畫書已經根據評審的意見確實改進內容。	□是 □否
8.	計畫主持人與共同主持人已有明確的合作研究共識,並承諾共同為計畫的順利 執行付出實質貢獻。	□是 □否
9.	研究內容若涉及人類參與者,計畫內容已送交倫理審查。	□是 □否
10.	若申請國家科學及技術委員會的專題研究計畫,依《國家科學及技術委員會補助專題研究計畫作業要點》規定,新進計畫主持人應完成學術倫理課程教育訓練。該要點第二十六點: (10)首次申請計畫之計畫主持人及申請書內所列首次執行本會計畫之參與研究人員應於申請機構函送本會申請研究計畫之日前三年內,完成至少六小時之學術倫理教育課程訓練並檢附相關證明文件送申請機構備查;計畫開始執行後所聘首次執行本會計畫之參與研究人員應於起聘日起三個月內檢附修習六小時之學術倫理教育課程訓練相關證明文件送申請機構備查。	□是□否



Compliance Self-Checklist for Principal Investigators of Government-Funded Research Projects

	Self-Checklist Items	Check	
1.	The proposal primarily references first-hand sources , demonstrating a clear understanding of the cited works. The original authors' ideas and findings are accurately represented.	□Yes □No	
2.	When citing the work or results of others , or referencing my own previously published work, proper citation formats have been used. All references are clearly listed in the "References" section.	□Yes □No	
3.	If the proposal is an extension of a student's thesis or dissertation , the relationship between the proposal and the original work is clearly stated, along with the specific areas identified for further research.	□Yes □No	
4.	If the proposal is a continuation of a previously funded government research project, the outcomes of the earlier project are clearly presented, and the novel contributions and originality of the current proposal are explicitly described.	□Yes □No	
5.	Any preliminary results or previously published findings included in the proposal are clearly identified, with relevant publication details (including format and publication date) provided.	□Yes □No	
6.	If similar proposals have been submitted to other government agencies , this is fully disclosed, and the distinctions between the proposals are clearly articulated.	□Yes □No	
7.	If the current proposal was previously submitted for government funding but not approved , the current version incorporates revisions based on reviewers' comments.	□Yes □No	
8.	The principal investigator and co-investigators have reached a consensus on collaborative responsibilities and are fully committed to contributing to the successful implementation of the proposed project.	□Yes □No	
9.	If the research involves human participants , the proposal has been submitted for ethical review and complies with applicable regulations.	□Yes □No	
10	. For proposals submitted to the National Science and Technology Council (NSTC): First-time principal investigators must complete academic ethics training , as stipulated in the <i>Operational Guidelines for NSTC Research Project Grants</i> .		
	According to Article 26 of the Guidelines:	□Yes	
	(10) All first-time principal investigators and project participants listed in an NSTC-funded project must complete at least six hours of academic ethics training within three years prior to the proposal submission date. Proof of completion must be submitted to the host institution. New participants hired after the project commences must submit proof of having completed six hours of ethics training within three months of their employment start date.	□No	